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»رها« بی اعصاب است اما بی تفاوت نیست

نقل قول

»رهـــا« انـــگار دارد انتقـــام وضعیـــت بـــد اقتصـــادی را نه از مســـئولان امـــر که از 
تماشـــاگرش می گیـــرد. ناراحـــت و بی اعصاب و نفســـگیر اســـت امـــا بی رگ و 
بی تفاوت نســـبت بـــه وضعیت پرفشـــار زندگی مردم نیســـت و همین شـــریف 
و عزیـــزش می کنـــد. »رها« مســـأله و بحـــران فقـــر را مطرح می کنـــد که چطور 
می تواند تبدیـــل به بهمن خانه خراب کن شـــود. بازنمایی تأثیر فقر در ســـینما 
تازگی نـــدارد اما مگر جامعه ایران در این ســـال ها حتی یک روز هم بدون 
جدال تحمیل شـــده با این مســـأله خانمان ســـوز داشـــته که ســـینما 
نخواهـــد دوباره و صدباره آن را بازتاب دهـــد؟ امید و ای کاش که بین 
سینمای ســـرخوش و سینمای سرســـنگین در تولید و اکران تعادل 
ایجاد شـــود و دوباره ســـینمای هم نفس و هم ســـو با مـــردم بتواند 

نفس بکشـــد و به حیاتـــش ادامه دهد.

 بخشی از یادداشت محمد کارت

کارگردان »شنای پروانه« در مهر

هشت و چهل و چهار

گاهی اوقات در زندگی لازم اســـت آدم پایـــش را از روی 
گاز بـــردارد، راهنمـــا بزنـــد، آرام آرام بگیـــرد توی شـــانه 
خاکی، دســـتی را بکشد، پیاده شـــود و نگاهی به پشت 
ســـرش بیندازد؛ به مســـیر رفتـــه و ردی کـــه از خودش 

باقی گذاشـــته است.

دیالوگ

انتشار »مثنوی مولوی« به تصحیح 
محمدعلی موحد در قالبی نو

 »آوای بی پایان«
حبیب الله صادقی

 بستری شدن رضا صادقی
در بیمارستان

نخستین چاپ دوره شش جلدی »مثنوی معنوی«، 
اثر ســـترگ مولوی، به تصحیـــح محمدعلی موحد 
از ســـوی نشر هرمس در دســـترس علاقه مندان به 
میراث ادب فارســـی قرار گرفت. این مجموعه که با 
کاغذ بالک منتشـــر شده، جهت تسهیل مخاطبان 
در قطع جیبی عرضه شـــده اســـت. مبنای اســـتاد 
محمدعلـــی موحـــد در تصحیـــح مثنـــوی معنوی 
11 نســـخه بـــوده که بیشـــتر آنهـــا متعلق بـــه اولین 
ســـال های پـــس از وفـــات مولـــوی اســـت و از نظر 
صحـــت و اتقـــان دقیق ترین تصحیحی اســـت که 
تاکنون انجام شـــده و کمترین میـــزان تصرف ها در 

آن صورت گرفته اســـت. / تسنیم

رضا صادقی خواننده سرشناس، طبق اخبار 
منتشر شـــده در فضای مجازی عمل جراحی 
ســـخت و  خطرناکی را پشت ســـر گذاشته و 
در حـــال حاضر دوران نقاهـــت پس از عمل 
را می گذرانـــد. پیـــچ آفیشـــیال رضـــا صادقی 
بـــدون ذکر اطلاعات تـــازه ویدیویی از حضور 
او در بیمارســـتان را منتشـــر کرده است. رضا 
صادقی، خواننده موســـیقی پاپ، آهنگساز و 
ترانه سرا اهل بندرعباس است. وی اصالتاً از 
شهری به نام میناب، روســـتای کریان است 
و در 25 مرداد ســـال 1358 در محله شیر اول 

بندرعباس بـــه دنیا آمد./مهر

نمایشگاه طراحی و نقاشـــی »آوای بی پایان« 
با نمایش آثـــاری از هنرمند فقید حبیب  الله 
صادقـــی، عصر شـــنبه ـ 23 فروردین مـــاه ـ در 
نگارخانه عالی حوزه هنری گشـــایش یافت. 
در این نمایشگاه، 13 اثر از حبیب الله صادقی 
روی دیـــوار رفته که از این تعـــداد، 12 اثر برای 
اولین بار به نمایش گذاشـــته شـــده اســـت. 
زینـــب صادقـــی نقـــاش و فرزنـــد حبیب الله 
صادقی از آمادگی برای برپایی نمایشگاهی در 
موزه هنرهای معاصر خبـــر داده و هدف از آن 
را آشـــنایی مردم با ابعاد مختلف شـــخصیت 

هنری پـــدرش عنوان کرده است./ ایســـنا

پیشخوان فرهنگی

طبیعـــت راز و رمزهایـــی دارد که انســـان فقط برای 
رفع خســـتگی بـــه آن پناه نمی برد، کســـانی که بـــه کوه می رونـــد و برای 
رســـیدن به قله های مرتفع تقلا می کنند به دنبال آن هســـتند تا نشـــان 
دهند انســـان ها در برابر ناممکن ها ســـرخم نمی کنند و تن به شکست 
نمی دهنـــد.  کتـــاب »قله های انســـان مـــدرن: کوهنوردی پـــس از عصر 
روشـــنگری« نوشـــته پیتر اچ هانســـن تاریخ کوهنـــوردی را نـــه به عنوان 
یـــک فعالیت ورزشـــی صرف، بلکه بـــه مثابه آیینه ای از تحـــولات فکری، 
فرهنگی و سیاسی جهان مدرن بررسی می کند. 
ایـــن کتاب کـــه در مـــرز میـــان تاریخ، فلســـفه و 
مطالعـــات فرهنگـــی حرکـــت می کنـــد، نشـــان 
می دهد چگونه فتح قله هـــای بلند، از مون بلان 
در قـــرن هجدهم تا اورســـت در قرن بیســـتم، به 
نمادی از هویت مدرن، سلطه بر طبیعت و تقابل 
انســـان با مرزهای ناممکن تبدیل شد. این کتاب 
توســـط گروهی از مترجمان در سال 1403 توسط 

نشـــر بان وارد بازار نشـــر شده است.

عبور از ناممکن ها

روایت هـــای گفته نشـــده از زندگی بعضـــی چهره ها 
که جـــزو قهرمانان ملی هســـتند همیشـــه جذاب 

و دیدنـــی اســـت مثل فیلـــم صیاد کـــه روایتـــی از زندگی شـــهید علی 
صیاد شـــیرازی اســـت. علاقه مندان بـــه این گونه فیلم هـــا می توانند از 

چهارشـــنبه به ســـینما بروند و فیلم صیـــاد را ببینند.
فیلم »صیاد« به کارگردانی جواد افشـــار از چهارشـــنبه )20 فروردین( به 
مناســـبت روز ارتش و شهادت این ســـپهبد ارتش با سرگروهی پردیس 

ملت در سینماهای تهران و شهرســـتان ها نمایش داده می شود.
غ بلورین جشـــنواره فیلم فجر شد و مورد  این فیلم منتخب دو ســـیمر
استقبال مخاطبان و منتقدان قرار 
گرفت. نقش اصلی فیلـــم »صیاد« 
را علـــی ســـرابی بازی کرده اســـت و 
دیگر بازیگـــران آن هومن برق نورد، 
مـــارال بنـــی آدم، نـــادر ســـلیمانی، 
محمدرضا هدایتی، ایوب آقاخانی، 

خیام وقار کاشـــانی، حامد شـــیخی و رز رضوی هســـتند.
در خلاصه داســـتان فیلم »صیاد« آمده اســـت: مدتی است این سؤال 
رهایـــم نمی کند، چرا گلوله ها از کنارم می گذرنـــد و نادیده ام می گیرند.

»صیاد« در سینما

اگر به دنبال دیدن یک نمایشـــگاه تجســـمی خوب 
هســـتید که درباره موضوعات مختلف زندگی اســـت 

پیشـــنهاد می کنیم به دیدن نمایشـــگاه نقاشـــی رضا قراگزلو با عنوان 
»نبرد بـــا دوزخ« در خانه هنرمنـــدان ایران بروید.

این نمایشـــگاه نقاشـــی در گالری 
زمســـتان خانه هنرمندان ساعت 
16 پنجشـــنبه 21 فروردیـــن 1404 

گشـــایش می یابد.
 ،1360 متولـــد  قراگزلـــو  رضـــا 
دانش آموختـــه معمـــاری و دارای 
مدرک کارشناســـی ارشد مدیریت 
شـــهری فعالیت های مختلفی در زمینه نقاشـــی و سینما داشته است.
او در بخشـــی از دیباچـــه این رویداد چنین نوشـــته اســـت: »ســـال ها 
پیـــش وقتی رمـــان »طاعون« اثـــر آلبرکامـــو را می خوانـــدم در مقدمه 
کتاب با جمله ای روبه رو شـــدم که بســـیار تکانـــم داد، الهام بخش من 
در بســـیاری از کارهایم شد و در پی آن، عشـــق، کار و زندگی بدل به سه 
کلیدواژه  شدند که دست از ســـرم برنداشتند؛ »راه ساده برای شناخت 
یک شهر این اســـت که ببینیم مردمانش چگونه کار می کنند، چگونه 

عشـــق می ورزند و در نهایت چگونـــه می میرند.«

 »نبرد با دوزخ« در خانه هنرمندان

تالار وحدت میعادگاه همیشگی طرفداران کنسرت ها 
و برنامه های هنری قرار اســـت میزبان اولین کنسرت 

ارکســـتر سمفونیک تهران در ســـال جدید با عنوان »رنگواره  ها« باشد.
در ایـــن کنســـرت، ارکســـتر ســـمفونیک تهران قـــرار اســـت قطعاتی از 
گابریـــل فوره، یوهان اشـــتراوس، 
بلا بارتـــوک، میخائیل گلینکا و...، 
آهنگســـازان شـــهیر قـــرن نـــوزده 
و بیســـت میـــلادی را پیـــش روی 

مخاطبـــان قـــرار دهد.
»رنگواره ها«؛ اولین کنسرت ارکستر ســـمفونیک تهران در سال جدید 
بـــه رهبـــری نصیر حیدریان از ســـاعت 21:30 شـــامگاه چهارشـــنبه 27 
فروردین مـــاه در تالار وحدت برگزار می شـــود و علاقه مندان می توانند 

بلیت آن را از ســـایت هنرتیکت تهیه کنند.

»رنگواره ها« در تالار وحدت

یادداشت

وحید فریمانی

روزنامه نگار

تکثرگرایی در اکران نوروزی
در چنـــد ســـال گذشـــته قاعـــده این 
بـــوده کـــه فیلم هـــای اکـــران شـــده 
نـــوروزی پرفـــروش باشـــند و هـــر 
تهیه کننـــده و پخش کننـــده ای کـــه 
می توانســـت فیلمش را دراین زمان 
بر پـــرده نقـــره ای ســـینماها بتاباند، 
این امیدواری را داشـــت که فیلمش 
سهمی قابل توجه از اقبال مخاطب 
به ســـینماها در ایـــن ایام را داشـــته باشـــد. اما امســـال موضوع اکـــران فیلم ها به نســـبت 
ســـال های گذشـــته کمی متفاوت بود. امســـال با آنکه عید نوروز مصادف با شـــب های قدر 
بود و ســـینماهای کشور در چند روز ابتدایی سال تعطیل بودند و از سوی دیگر قیمت بلیت 
ســـینماها هم پیش از ســـال نو افزایش یافته بود، این احتمال داده می شـــد که فروش عید 
نوروز امســـال در مقایســـه با ســـال های قبل آنچنان که باید رونق نداشـــته باشد و چنگی به 
دل نزند. اما اتفاق غیرمنتظره ای افتاد و فروش گیشـــه ســـینماها در ایام نوروز امسال چند 
برابر شـــد. آنطور که علی ســـرتیپی یکی از تهیه کنندگان سرشـــناس ســـینما گفتـــه »نوروز 
امســـال نســـبت به ســـال گذشـــته، نه تنها گیشـــه فیلم ها افت نداشـــت که افزایش تعداد 
مخاطب را هم شـــاهد بودیم. ســـال گذشـــته در همین بازه زمانی تعداد مخاطب سینماها 
یـــک میلیـــون و 300 هزار نفر بود اما امســـال این رقم بـــه دومیلیون و 305 هـــزار نفر افزایش 
پیدا کرد. رســـیدن بـــه چنین عددی یعنی مخاطبان ســـینماها کم نشـــده و فروش فیلم ها 

هم کاهـــش پیدا نکرده اســـت.«
اشـــاره این تهیه کننده به فروش فیلم های کمدی در ســـال های گذشته است که به تنهایی 
ســـهم قابل توجهی را از گیشـــه به خود اختصاص می دادند و بقیه فیلم هـــا در این ماراتن یا 
جایی نداشـــتند یا چیدمان اکـــران فیلم ها به گونه ای بود که شـــانس بســـیار کمتری برای 

دیده شـــدن و داشتن گیشه پررونق داشتند.
 امـــا نوع چیدمـــان فیلم های اکران نوروز امســـال به گونـــه ای بود که تلاش شـــده بود همه 
گونه هـــای فیلـــم و به تبـــع آن، ســـلایق مخاطبان گوناگـــون دیده شـــود. این تـــلاش برای 
»تکثرگرایی« و »میل به غنابخشـــی« و »تنـــوع ژانر و مضامینِ« فیلم هـــای روی پرده، از نگاه 
ریاست ســـازمان سینمایی نشـــأت می گیرد که در چند ماهی که سکان ســـینما را به دست 
گرفته به شـــکل آشـــکار و هدفمندی اکران فیلم ها را از شـــکل تک ساحتی که عرصه تاخت 
و تـــاز فیلم های کمدی و شـــبه کمدی بود، گرفته و به ســـمت تکثرگرایی و گســـترده کردن 
ســـلایق مخاطبان در حوزه اکران ســـوق داده اســـت. آنچه که آمار وارقام گیشه ها می گویند 
این اســـت که این »نگرش جدید« در حوزه تولید و اکـــران فیلم ها به مذاق مخاطب خوش 

نشســـته و از آن استقبال کرده است.
با اســـتقبالی که مخاطبان سینمارو در شهرهای مختلف از چیدمان متنوع اکران فیلم های 
نـــوروزی به عمل آوردند، این حقیقت بار دیگر خود را نشـــان داد که ســـینما همچنان یکی از 
مهم ترین، جذاب ترین و پرنفوذترین کالای فرهنگی در کشـــور اســـت که بـــا وجود افزایش 
رســـانه های »هم ســـان«، همچنان جایگاه ویژه و یگانه اش را در بیـــن مخاطبان حفظ کرده 

و چشـــم انداز روشنی پیش رو دارد.

سامان احتشامی نوازنده و آهنگساز در گفت وگو با »ایران« 
از نوازندگی اش در سریال پایتخت می گوید

وقتی دست های خود را
در تلویزیون دیدم گریستم

نوازندگی من در 
سریال پایتخت 

آنقدر تأثیرگذار بود 
که در مدت یک 

هفته بیش از 20 هزار 
نفر به فالوئرهای 

اینستاگرام من 
افزوده شد. این 

یعنی نقش و 
اثرگذاری رسانه یا 
جامعه در معرفی 

موسیقی خوب

ســـریال »پایتخـــت« در فصـــل جدیـــدش بـــا 
موضوعاتـــی کـــه بـــه آن پرداختـــه، مخاطبان 
بســـیاری را با خود همراه کرده اســـت. اما یکی 

از اتفاقات تـــازه این مجموعه که بســـیار قابل 
توجه بـــوده و از رســـانه ملی چـــون تلویزیون 
انتظـــار آن نمی رفـــت، نشـــان دادن ســـاز و 
نواختن آن بود که بازتاب بســـیار گســـترده ای 
داشـــت و در صفحات مجازی بسیار دیده شد. 
در قســـمتی از این ســـریال »نقـــی معمولی« از 
»ارشـــاد« داماد آینده اش درخواســـت می کند 
بـــه میهمانـــی ای کـــه تـــدارک دیـــده، بیاید و 
پیانـــو بنـــوازد. جالـــب اینکه »نقـــی معمولی« 
در دیالوگ هایـــی کـــه در آن میهمانـــی مطرح 

می کنـــد، اظهـــار می کنـــد نـــام این ســـاز ارگ 
اســـت! اما نکتـــه قابـــل توجه اجرای بخشـــی 
از ســـمفونی نهم  »بتهوون« اســـت که در این 
ســـریال پخش شـــد. نواختـــن ایـــن قطعه با 
دســـتان هنرمند ســـامان احتشـــامی، نوازنده 
برجســـته ســـاز پیانوســـت که بـــر کلاویه های 
این ســـاز هنرنمایـــی می کند. آهنگســـازی که 
نامش برای اهالی هنر و موســـیقی آشناســـت 
و این ســـریال موجب شـــد نام ایـــن نوازنده و 
هنـــرش بیش از این مـــورد توجه قـــرار بگیرد.

گفت و گو

نداسیجانی

روزنامه نگار

حضـــورم در پایتخـــت یـــک انتخاب 
عاشـــقانه بود

بـــا  ســـامان احتشـــامی در گفت وگـــو 
»ایـــران« دربـــاره ایـــن اتفـــاق تـــازه بیان 
کـــرد: »حضـــورم درایـــن مجموعـــه بـــه 
واســـطه دعوت از ســـوی آقای محســـن 
تنابنده، آقـــای هومن حـــاج عبداللهی 
و خانـــم ریمـــا رامین فـــر انجـــام گرفت. 
ناگفتـــه نمانـــد، مـــن و هومن ســـال ها 
قبل همکلاســـی بودیم و این دوستی ها 
پیش تـــر وجود داشـــت و شـــاید دعوت 
بـــرای همـــکاری بـــا ایـــن ســـریال بـــه 
دلیل آشـــنایی ایـــن عزیزان بـــا حرفه و 

توانایی هـــای مـــن بوده اســـت.
این دوســـتان حـــدود 5 ماه قبـــل با من 
تماس گرفتند و پیشـــنهاد این همکاری 
مطـــرح شـــد و ابتـــدا تصـــور می کردند 
ایـــن پیشـــنهاد کاری را قبول نکنـــم و در 
ادامه داستان ســـریال را توضیح دادند. 
بدین صورت که قطعه ای توســـط داماد 
نقـــی معمولی اجرا می شـــود کـــه همه را 
به وجـــد مـــی آورد و من هـــم پذیرفتم و 
فردای آن روز به گروه پیوستم و عاشقانه 
و خالصانه این ســـکانس را اجرا کردیم و 
اگـــر بار دیگر فرصتی در ســـینما یا تئاتر و 
حتی ســـریال ها بـــه وجود آیـــد و بتوانم 
خدمتـــی انجـــام بدهم، دریـــغ نخواهم 
کـــرد. نکته دیگـــر اینکـــه پیـــش از این 
ســـابقه بدلکاری در حرفه ای کـــه در آن 

کار می کنم را نداشـــته ام.«
 

تأسف برای ناآشنایی مردم با 
سازهای ایرانی

این نوازنده درباره نشـــان ندادن ساز در 
تلویزیون و عدم آشنایی اکثر مخاطبان 
با نـــام این ســـازها بیـــان کـــرد: »من به 
عنـــوان یک موزیســـین و یک آهنگســـاز 
نمی دانـــم قیچـــک، ترومبـــون، توبـــا یا 
چگـــور به چه شـــکلی هســـتند و تفاوت 
این ســـازها با یکدیگر چیست؟ به خاطر 
دارم ســـال ها قبل از یکـــی از نوازندگان 
بزرگ ســـاز نی کشـــورمان این ســـاز را به 
عنوان هدیـــه دریافت کردم و بـــه یادگار 
در دفتـــر کارم گذاشـــتم. روزی یکـــی از 
دوســـتان تحصیلکـــرده به دفتـــر آمد و 
نگاهش به این ســـاز افتاد و ســـؤال کرد 
این فلوت به چه قیمت اســـت؟ و بسیار 
متعجب شـــدم. وقتی قشر تحصیلکرده 
مملکت مـــان ســـازها را نمی شناســـند 
و نمی داننـــد نام شـــان چیســـت، جای 
تأسف دارد. من امیدوارم وزارت آموزش 
و پـــرورش در ایـــن زمینـــه نـــگاه جـــدی 
داشـــته باشـــد و کتابـــی درخصـــوص 
آمـــوزش موســـیقی در مـــدارس تعریف 
بشـــود. خاطـــرم هســـت دورانی کـــه در 
مدرسه تحصیل می کردیم در زنگ هنر، 
هیچ کلاس و معلمی برای تدریس نبود 
و اگر هم این کلاس تشـــکیل می شد، به 
آموزش نقاشی می گذشـــت و همچنان 
هـــم این حرکـــت ادامـــه دارد و نـــه زنگ 
هنری هســـت و نه آشـــنایی با ســـازها.«

احتشـــامی بـــه بازتـــاب قســـمتی از این 
ســـریال اشـــاره دارد که بـــرق منزل نقی 
معمولـــی قطـــع می شـــود و »ارشـــاد« 
همچنان درحـــال نواختن پیانوســـت و 
این بخـــش در فضـــای مجـــازی بازتاب 
عجیبـــی داشـــت. او می گویـــد: »مردم 
مقصـــر ایـــن بـــی اطلاعـــی و ناآگاهـــی 
نیســـتند چرا کـــه آنها بـــا اکثر ســـازهای 
بومـــی کشـــورمان ناآشـــنایند. بـــه این 
علـــت که تاکنـــون آنها را در رســـانه ملی 
خـــود ندیده اند و نمی دانند شـــیوه کاری 

هر ســـاز چگونه اســـت.«
این آهنگســـاز به حضورش در تلویزیون 
اشـــاره کـــرد و افـــزود: »مـــن اولیـــن 
نوازنده ای هســـتم که در دهه 90 افتخار 
داشـــتم در صدا و سیمای مملکتم پیانو 
بنـــوازم. البته آن زمان حالت دســـتان و 

نوازندگـــی ام را نشـــان ندادند اما همین 
کـــه پیانو در صحنـــه برنامـــه »دورهمی« 
نشـــان داده شـــد، برای ما بســـیار جای 
خرســـندی داشـــت و غیرقابل باور بود. 
اینکه رسانه ملی چون تلویزیون، اکنون 
متوجه شـــده این ابـــزار دل انگیـــز را به 
سمع و نظر بینندگان عزیز برساند، جای 
خوشـــحالی دارد و من از این رسانه برای 
ایـــن درک که خیلـــی دیر به آن رســـیده 
اســـت تشـــکر می کنـــم. ســـؤال مـــن از 
دوســـتان این اســـت، چرا مردم کشـــور 
ما با دوتار خراسان و کمانچه ملی ایران 
که متفاوت از کمانچه لرســـتان اســـت، 
آشـــنا نیســـتند. اگر امـــروز صدای ســـاز 
نی انبان به گوش مردم رســـیده اســـت، 
به واســـطه هنرنمایی محسن شریفیان 
در برنامـــه »صداتو« بوده و بایـــد به این 

هنرمنـــد تبریک گفت.
امـــا دیگر ســـازهای ما هم هویـــت دارند 
و بایســـتی به مـــردم معرفی شـــوند و اگر 
ایـــن اتفاق شـــکل بگیـــرد، شـــاید دیگر 
به ســـمت موســـیقی های هجـــو نروند. 
اما متأسفانه این موســـیقی های اصیل 
در دســـترس آنهـــا نیســـت و آنچـــه بـــه 
گوش شـــان می رســـد، موســـیقی های 
مصرفـــی و غیرمانـــدگار اســـت. البته در 
کنـــار آن منابع فرهنگی موســـیقایی ما 
نیـــز بســـیار غنـــی اســـت و می تـــوان به 
آن پرداخـــت امـــا متأســـفانه به وســـیله 
سوشال مدیا ها به دســـت مردم رسیده 

» . ست ا
در ســـریال پایتخت قطعه ای از بتهوون 

نواخته می شـــود که بســـیار مـــورد توجه 
بود. احتشـــامی در پاســـخ به این سؤال 
کـــه چـــرا موســـیقی ایرانـــی با این ســـاز 
معرفی نشـــده گفت: »من در دو قسمت 
این ســـریال ساز نواخته ام که یک بخش 
آن مربوط به موســـیقی کلاســـیک است 
و یـــک قســـمت دیگر هـــم به موســـیقی 
ایرانی پرداخته شـــده. انتخاب موسیقی 
کلاســـیک به ایـــن دلیل بوده که نشـــان 
دهند دامـــاد آینده نقـــی معمولی فردی 
مطلـــع و باســـواد اســـت. البتـــه در این 
سریال چندین قطعه نواخته ام که ادیت 
و تدوین آن توســـط آقای سیروس مقدم 
و آقـــای تنابنـــده انجام گرفته و بســـیار از 
این اتفاق راضی هســـتم و وقتی دستان 
خود را در صفحه تلویزیـــون نگاه کردم از 
خوشحالی، بسیار گریســـتم و همچنان 
خوشحالم مردم ایران زمین به تماشای 
نوازندگـــی ام در تلویزیـــون نشســـتند و 
امیدوارم فتح بابی باشـــد تـــا نوازندگان 
به صورت خودجوش بخواهند در رسانه 

ملی ســـاز بنوازند.«
 

نقش رسانه در معرفی موسیقی
او دربـــاره نقش رســـانه ملـــی در معرفی 
موســـیقی خـــوب و کار خـــوب شـــنیدن 
مخاطـــب بیان کـــرد: »موســـیقی هنری 
اســـت که شـــنیدن هر گونه آن اشـــکالی 
نـــدارد و کامـــلاً ســـلیقه ای اســـت، مانند 
پوشـــیدن لبـــاس. بنابرایـــن بایـــد بـــه 
تمامی ســـلایق احتـــرام گذاشـــت، چرا 
که موســـیقی از صـــدای طبیعـــت پدید 
آمـــده اســـت و مانند ضربـــان قلب ریتم 
دارد. موســـیقی علمـــی اســـت جهانی و 
ضـــرورت دارد توجه ویژه ای بـــه این هنر 
شـــود و حمایت های لازم صـــورت بگیرد، 
ماننـــد ســـاخت ســـالن های کنســـرت. 
جای تأســـف است بدانید ســـالن هایی 
که برای اجرا  انتخاب و معرفی شـــده اند 
به لحاظ آکوســـتیک هیچ یک استاندارد 
نیســـتند و اغلب صداهایی که به دست 
می آیـــد، تجربـــی اســـت. خـــود مـــن با 
وجود 40 سال ســـابقه فعالیت در عرصه 
موســـیقی، به این تجربـــه از صدابرداری 
رســـیده ام. البتـــه زنده یـــاد آیدین الفت 
رشـــته مهندســـی صدا را به دانشـــگاه ها 
وارد کـــرد و در این زمینه زحمات بســـیار 
کشـــید و ضرورت آموزش تخصصی این 

حرفه را متذکر شـــد.«
ســـامان احتشـــامی دربـــاره اثرگـــذاری 
موســـیقی خـــوب در جامعه اظهـــار کرد: 
»نوازندگـــی مـــن در ســـریال پایتخـــت 
آنقـــدر تأثیرگذار بـــود کـــه در مدت یک 
هفته بیش از 20 هـــزار نفر به فالوئرهای 
اینســـتاگرام من افزوده شـــد. این یعنی 
نقـــش و اثرگـــذاری رســـانه یـــا جامعـــه 
در معرفـــی موســـیقی خـــوب. البتـــه اگر 
هنرمندان تریبونی چون رســـانه ملی در 
اختیار داشـــتند و می توانستند آثار خود 
را از طریق این رسانه معرفی کنند، هرگز 
به ســـراغ فضـــای مجـــازی نمی رفتند.«


